



SE

DIRECTORY
社企指南

SEBC.ORG.HK

2019/20

社企指南

SOCIAL ENTERPRISE DIRECTORY

社會企業商務中心自 2007 年開始每年編製《社企指南》，以印刷本、網上搜尋器及手機應用程式（App）等形式，羅列全港社會企業的資料供公眾查閱。《社企指南》獲香港特別行政區政府支持及認可，是各政府部門、公營機構、企業及院校履行責任採購的重要參考資料。本中心積極推廣《社企指南》，使更多社會持份者及公眾人士能夠認識以及更有系統地搜尋社會企業資料。現《社企指南》累積發行量逾 10,000 冊，其手機應用程式之下載次數接近 5,000 次，網上搜尋器版本更達到 900,000 次瀏覽量。

Social Enterprise Business Centre (SEBC) compiles and publishes the Social Enterprise Directory (SE Directory) every year since 2007. The SE Directory booklet as well as its derivatives, the mobile application and the online search engine, enables public access to social enterprise information in Hong Kong. SE Directory is recognized and supported by the HKSAR Government and has long been serving as an important reference material for advocating responsible consumption across government departments, public organizations, NGOs, SEs as well as corporations. SEBC strives to build a systematic social enterprise searching platform, and promote it to all sectors in order to enhance the publicity of social enterprises in Hong Kong. To this date, over 10,000 booklets have been issued, and the search engine and the mobile application have seen extensive use of close to 900,000 views and 5,000 downloads respectively.

社會企業在香港

SOCIAL ENTERPRISE IN HONG KONG

社企可以以不同的法律形式存在。社企的定義，並不取決於其法律形式，而是取決於其本質及最終目標。一般而言，社企以商業手法協助解決社會問題，賺取的利潤主要為弱勢社羣創造就業和培訓機會，透過配合居家安老、支援少數族裔、推動公平貿易、建設共融社區等議題，促進社區發展，並同時用於社企本身的投資，令社企可持續發展下去。故此，社企重視體現其社會價值多於追求最大的企業盈利。

Social enterprise may exist in different legal forms. A social enterprise is not defined by its legal form but by its nature and ultimate objectives. In general, a social enterprise endeavors to achieve specific social objectives through business approaches. For example, a social enterprise may create employment and training opportunities for the underprivileged; and at the same time through the provision of goods and services, it serves community needs such as support for ageing in community, empowering ethnic minorities, promoting fair trade, and enhancing social inclusion. SEs also reinvest its profit in itself so as to attain self-sustainability. In short, a social enterprise prioritizes realizing its social value over profit maximization.

社會企業商務中心

About SEBC

社會企業商務中心是香港社會服務聯會（社聯）轄下一個主要推動社會創新及社會企業發展的協作平台。2008年獲滙豐銀行慈善基金以及社會福利署－攜手扶弱基金資助成立，支援本地社會企業及其受惠者。我們通過各項伙伴計劃，促進商界、專業團體與社會企業之合作；提供起動及擴展基金，支持社會大眾開辦社會企業，並透過各項能力建設及公眾教育活動，推動責任消費及社會創新。



Social Enterprise Business Centre (SEBC) is a collaborative platform under the Hong Kong Council of Social Service (HKCSS) with a mission to support local social enterprises and their beneficiaries. We initiate partnership among business sector, professional groups and social enterprises through a variety of collaborative projects; provide start up and scale up funding support to encourage social enterprise set up. We also advocate responsible consumption and social innovation by means of capacity building programs and public education campaigns.

機構及企業名稱
ORGANIZATION

業務或計劃名稱
BUSINESS / PROJECT

電話及傳真
TEL & FAX

網頁及電郵
WEBSITE & E-MAIL

社會企業有限公司

長者健康管理計劃
Project HOME

T : 2111 0835
F : 3580 2677

W : <http://www.se-ngo.org>
E : ytconf@gmail.com

Social Enterprise Ltd.

地址：香港北角英皇道 60 號康福園 1 樓 A 室
Address : Room A, 1/F, Comfort Gardens, 60 King's Road, North Point, HK

長者家專業顧問有限公司

長者家
Home of the Elderly

T : 2708 9966
F : 3013 8582

W : <http://www.hkelderly.net>
E : panlai@hkelderly.com.hk

Home of the Elderly
Consultancy Ltd.

地址：九龍荔枝角青山道 489-491 號香港工業中心 A 座 11 樓 12 室
Address : Suite 12, 11/F, Block A, HK Industrial Centre, 489-491 Castle Peak Road, Lai Chi Kok, KLN

浸信會愛羣社會服務處

關愛鈴社區支援服務
OKLINK Community Support Service

T : 2333 1203
F : 3413 1639

W : <http://www.oklink.org.hk>
E : oklink@bokss.org.hk

Baptist Oi Kwan Social
Service

地址：香港灣仔愛群道 36 號 2 樓
Address : 2/F, 36 Oi Kwan Road, Wanchai, HK

長者安居協會

「隨身寶®」
Mobile Link Service

T : 2338 8312
F : 2372 0017

W : https://www.schsa.org.hk/tc/services/safe_services/index.html
E : schsa@schsa.org.hk

Senior Citizen Home
Safety Association

地址：九龍何文田愛民廣場二樓 S2
Address : S2, 2/F, Oi Man Plaza, Ho Man Tin, KLN

基督教靈實協會

靈實全護通
Total Care

T : 2663 3001
F : 2177 0951

W : <http://www.totalcare.org.hk>
E : tc_cs@totalcare.org.hk

Haven of Hope Christian
Service

地址：香港筲箕灣阿公岩道 25 號明華大廈 A 座地下低層 B 室
Address : Flat B, LG/F, Block A, Ming Wah Dai Ha, 25 A Kung Ngam Road, Shau Kei Wan, HK

基督教靈實協會

靈實長者日間暨復康中心 (港島東)
Haven of Hope Day Care Cum Rehabilitation
Centre For Elderly (Hong Kong East)

T : 2670 9025
F : 2670 9318

W : <http://www.totalcare.org.hk>
E : tc_cs@totalcare.org.hk

Haven of Hope Christian
Service

地址：香港筲箕灣阿公岩道 25 號明華大廈 A 座地下低層 B 室
Address : Flat B, LG/F, Block A, Ming Wah Dai Ha, 25 A Kung Ngam Road, Shau Kei Wan, HK

香港社會企業策劃有限公司

香港社會企業策劃有限公司
Hong Kong Social Enterprise Incubation
Centre Ltd.

T : 2152 1928
F : 2152 1929

W : <http://www.seic.hk>
E : raymond@seic.hk

Hong Kong Social
Enterprise Incubation
Centre Ltd.

地址：香港上環永樂街 121 號永達商業大廈 8 樓 C 室
Address : Suite 8C, Wing Tat Commercial Building, 121 Wing Lok Street, Sheung Wan, HK

聯絡我們 CONTACT US



Address 地址：

Rm 1002, 10/F., Duke of Windsor Social Service Bldg.,

15 Hennessy Rd., Wanchai, Hong Kong

香港灣仔軒尼詩道 15 號溫莎公爵社會服務大廈 10 樓 1002 室

Tel 電話：2876 2491

Fax 傳真：2876 2496

E-mail 電郵：sebc@hkcss.org.hk

Website 網站：www.socialenterprise.org.hk



《社企指南》網上搜尋器
SE Directory Search Engine



下載《社企指南》應用程式
Download SE Directory app

全新《社企指南》手機應用程式

BRAND NEW SE DIRECTORY MOBILE APPLICATION

▶ 多種類搜尋

MULTI-SEARCHABLE

- 按關鍵字、分類或地區選取
- Search by keywords, categories and or districts



▶ 聯絡及分享

CONNECT & SHARE

- 直接聯絡社企或即時分享社企資訊予親朋戚友
- Directly contact SE or share the SE information to relatives and friends



▶ 收藏功能

BOOKMARKED FUNCTION

- 收藏及建立您的個人專屬社企名單
- Bookmark and create personalized SE list



▶ 地圖搜尋功能

LOCATION BASED FUNCTION

- 搜尋附近社企及即時連接實時定位地圖
- Search nearby SEs and connect to real-time Global Positioning System map



掃描此二維條碼以下載。或者於iTunes Store或Google Play搜尋《社企指南》！

To download, scan this QR code or search for "SE Directory" in the iTunes App Store or Google Play.



《社企指南 2019/20》

策劃：香港社會服務聯會 社會企業商務中心

聯合出版：

香港社會服務聯會

香港灣仔軒尼詩道 15 號溫莎公爵社會服務大廈 10 樓 1002 室

電話：2864 2929 傳真：2865 4916

網址：www.socialenterprise.org.hk

陸續出版有限公司

香港九龍長沙灣道 760 號香港紗廠第 5 期 4 樓 C 室

電話：3111-2033 傳真：3175-3903

網址：www.underproductionhk.com

設計及排版：陸續出版有限公司

印刷：彩印有限公司

發行：聯合書刊物流有限公司

出版日期：2019 年 7 月第一版

ISBN：978-988-84481-4-2

MOBILE APP VERSION AT



ON-LINE VERSION AT

WWW.SOCIALENTERPRISE.ORG.HK

社會企業商務中心是本港首個推動社會企業及社會創新的平台，致力協助全港社企項目發展。

Social Enterprise Business Centre (SEBC) is the first platform in HK that focuses on advancing the development of social entrepreneurship and social innovation.



Copyright © 2019 Social Enterprise Business Centre.
版權所有·轉載其中資料須先得本會同意 All right reserved.



9 789888 448142

定價港幣六十元正 HK\$60